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Zápis ze 7. zasedání Komise životního prostředí Rady MČ Praha 22 dne 5. 2. 2020 
 
Účastníci: viz prezenční listina 
Z jednání se omluvil Ing. Šebesta 

Jednání v 17 hodin zahájil předseda komise životního prostředí Ing. Pařízek (dále jen předseda 
komise) přivítáním členů a hosta p. Ch.  

Hlasováním pro: 10 proti: 0 zdržel se: 0 byl schválen program: 

1. Kontrola plnění úkolů z minulého zápisu. 
2. Lyžování na Podleském rybníce. 
3. Generel protipovodňových opatření. 
4. Rozpočet pro oblast životního prostředí (participativní rozpočet). 
5. Hodnocení činnosti komise v roce 2019. 
6. Různé – projekt České zemědělské univerzity - vyčlenění ploch pro opylovače, výsadby 

Technické správy komunikací hl. m. Prahy - aleje ovocných stromů kolem Jankova. 

1. Kontrola plnění úkolů. 

Obora v Uhříněvsi – těžební zásah proběhl, nyní se ještě dokončuje odvoz dřeva a občané 
stále mohou na základě souhlasu Lesů ČR s. p. odebírat z Obory zbytky po těžbě. Mgr. Ing. 
Lagner, Ph.D. informoval o jednání s Lesy ČR s. p., na kterém bylo dohodnuto, že městská 
část uzavře s Lesy ČR s. p. memorandum, které bude řešit postup při zásazích a obnově 
Obory. Lesy ČR s. p. již pokácely rizikové dřeviny na okraji ul. Morávkova a Vachkova a nyní 
zbývá provést ještě bezpečnostní řezy dřevin přesahujících nad komunikace, které by měla 
zajistit MČ Praha 22. V březnu je pak plánována akce pro veřejnost spojená s výsadbou 
nových dřevin (obalované sazenice se již podařilo zajistit).  

2. Lyžování na Podleském rybníce. 

Mgr. Ing. Lagner, Ph.D. informoval o schůzce se zástupcem společnosti Wake and Wild s.r.o. 
Ing. Zdeňkem Mrštným, který s ním jednal o možnostech získání souhlasu městské části se 
záměrem vodního lyžování na Podleském rybníce s tím, že jsou ochotni záměr podle 
požadavků městské části upravit. 
Ing. Lagner Zímová k tomu uvedla, že z důvodu zachování biodiverzity, litorálního pásma, 
ochrany zvláště chráněných druhů a návaznosti na přírodní památku Obora v Uhříněvsi není 
žádní varianta, která by umožňovala realizaci záměru vodního lyžování na Podleském rybníce. 
Ing. Kužel doplnil informace o procesu EIA k předmětnému záměru. 
Pí Cvrček Hájková,DiS. se dotázala, zda je možno záměr realizovat i bez městské části. O této 
možnosti se rozvinula diskuze se závěrem, že bez souhlasu městské části je záměr jen velmi 
obtížně realizovatelný. 
Ing. Lagner Zímová ještě doplnila informaci o nových požadavcích na hodnocení vlivů zásahu 
na přírodu a krajinu (dříve biologické hodnocení) vyplývajících z § 67 zákona č. 114/1992 Sb., 
o ochraně přírody a krajiny, ve znění pozdějších předpisů. 
P. Ch. zmínil problematiku dopravy spojenou se záměrem a svůj nesouhlas s umístěním 
vodního lyžování na Podleský rybník. Následně jednání komise opustil. 
 
Komise poté hlasovala o následujícím usnesení: 
Komise životního prostředí nesouhlasí s jakoukoli podobou vodního lyžování na 
Podleském rybníce: 
Hlasováním pro: 10 proti: 0 zdržel se: 0 bylo toto usnesení schváleno.  

3. Generel protipovodňových opatření. 

Mgr. Ing. Lagner, Ph.D. shrnul informace o plánovaných protipovodňových opatřeních na 
Říčance. Projekt je rozdělen na dvě části: 

1. Rybníky Vodice a Nadýmač. 
2. Úsek pro rybníkem Vodice do centra Uhříněvsi. 
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Na jednání za účasti zástupců projektantů, městské části, Institutu pro plánování a rozvoj, Lesů 
hl. m. Prahy a odboru ochrany prostředí Magistrátu hl. m. Prahy bylo dohodnuto, že opatření 
budou projektována na dvacetiletou vodu s tím, že pravobřežní zábrany před náměstím Bří 
Jandusů budou odpovídat stoleté vodě. Mobilní zábrany budou nahrazeny protipovodňovými 
vraty a břehy budou obloženy kamenem. Nám. Bří Jandusů nebude projekt řešit, protože na 
celkové řešení revitalizace náměstí bude vypsána architektonická soutěž. Dopracovávat se 
bude zatím pouze druhá část, kde jsou jednodušší majetkoprávní vztahy. O tématu se 
diskutovalo s tím, že cílem celé úpravy je převést povodňovou vlnu korytem Říčanky tak, aby 
nedošlo k překročení kapacity laterálního kanálu pod Nadýmačem a současně zajistit ochranu 
nemovitostí kolem Říčanky minimálně na 20 letou vodu. 

4. Rozpočet pro oblast životního prostředí (participativní rozpočet). 

Mgr. Ing. Lagner, Ph.D. představil návrh rozpočtu pro oblast životního prostředí, který bude 
předložen na zastupitelstvu. Diskutovalo se o opravě laterálního kanálu, který je ve špatném 
technickém stavu. Nová úprava, která se bude v nejbližší době realizovat, zlepší průtočnost 
kanálu. Je třeba zkontrolovat v povodňovém plánu MČ Praha 22, zda je v něm zahrnuta 
ochrana nových bytových domů v ul. Za Lípou. 
 
Participativní rozpočet – Ing. Sopoušková uvedla jednotlivé projekty, které by měly být 
z participativního rozpočtu ve výši 1 milionu korun realizovány, pak také projekty, které ještě 
bude třeba doplnit a dva projekty, které realizovány nebudou, neboť nesplnily předepsaná 
kritéria. Předseda doplnil, že projekty nemusí být realizovány pouze v tomto roce, mohou být 
také přesunuty do roku příštího. 

5. Hodnocení činnosti komise v roce 2019 

Mgr. Ing. Lagner, Ph.D. vyhodnotil hlavní úkoly, které komise v průběhu roku 2019 řešila. 
Z následné diskuze vyplynulo, že by bylo možno využít organizaci „Sázíme stromy“ při realizaci 
obnovy historických cest. Zmíněno bylo také to, že úspěšně proběhla instalace všech krmítek, 
která na vlastní náklady vyrobil Ing. Šebesta. Mgr. Ing. Lagner, Ph.D. vyzval členy komise, aby 
pořídili fotodokumentaci krmítek, kterou by bylo možno zveřejnit a inspirovat tak i další zájemce 
o zimní přikrmování ptactva. 

6. Různé 

 Česká zemědělská univerzita – vyčlenění ploch pro opylovače. MČ Praha 22 vytipovala 
vhodné menší plochy pro osetí (zapojily se i školy). Univerzita zajistí osetí ploch speciální 
směsí a následně proběhne pozorování opylovačů. O výsledku pozorování a významu 
opylovačů bude uspořádána přednáška. Ing. Lagner Zímová doporučila, aby se jednalo 
o veřejnou přednášku a Ing. Sopoušková zdůraznila, že bude třeba dobře označit pokusné 
plochy, aby nedošlo omylem k jejich posekání. 

 Technická správa komunikací hl. m. Prahy - aleje ovocných stromů kolem Jankova. 
RNDr. Marková informovala o tom, že výsadby ovocných dřevin v okolí Jankova zajišťuje 
oblastní správa východ a má v plánu v akci podle svých finančních možností dále 
pokračovat. O výsadbách dřevin do krajiny se dále diskutovalo. 

 Náměty na činnost komise v roce 2020 – náměty zaslali Ing. Lagner Zímová a Ing. Kužel 
a budou zařazeny na některé z dalších jednání komise.  

Jednání skončilo v 19 hodin. 

Termíny jednání dalších komisí životního prostředí v roce 2020 – 15. dubna, 10. června, 
2. září, 11. listopadu vždy od 17 hodin na radnici. 

Návrh usnesení RMČ:  

1. RMČ bere na vědomí zápis ze zasedání komise životního prostředí dne 5. 2. 2020. 

2. RMČ nesouhlasí s jakoukoli podobou vodního lyžování na Podleském rybníce. 

Zapsala: RNDr. Kateřina Marková  Ověřil: Ing. Jiří Pařízek 


